
Avarie RAJA pe strada B. P.
Hașdeu din Constanţa
19 septembrie 2018 10:39
Pentru remedierea unei avarii survenită astăzi, 19 septembrie
2018, pe conducta de alimentare cu apă cu diametrul de 110 mm
de pe strada B.P. Hașdeu, din municipiul Constanța, RAJA SA a
fost  nevoită  să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile  în
intervalul orar 10,00-13,00. Sunt afectați consumatorii de pe
strazile Talazului, Salcâmilor, Barbu Ștefănescu Delavrancea
și B.P. Hașdeu.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților afectați
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul  pentru  finalizarea  reparațiilor  și  reluarea
furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp.

Saga  garajelor  continuă:
scandal  în  ședința  de
consiliu!  Primăria  spune  că
va  amenaja  parcări  de
reședință în locul imobilelor
demolate
19 septembrie 2018 10:39
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Consilierii locali ai Mangaliei au fost chemați, astăzi, în
ședință extraordinară. Cel mai disputat punct de pe ordinea de
zi a fost cel privind încheierea contractelor de închiriere
pentru terenurile aflate în proprietatea UAT Mangalia, pe care
se află construcțiile cu destinația de garaj. Proiectul a fost
propus  de  alesul  local  Nicolae  Moroianu,  însă,  în  cadrul
ședinței, nu a primit girul de legalitate al secretarului
municipiului, Andrea Cabuz.

Discuțiile aprinse dintre consilierii locali – cei de opoziție
considerând că secretarul ar fi trebuit, potrivit atribuțiilor
sale,  să  își  dea  toată  silința  de  a  aduce  în  legalitate
articolele considerate nelegale – s-au inflamat și mai tare
din  cauza  prezenței,  în  sala  de  ședințe  și  pe  holurile
primăriei,  a  proprietarilor  garajelor.  Aceștia  susțin,  în
continuare, că dețin, legal, garajele de peste 30 de ani și că
demolarea  lor  nu  ar  însemna,  nici  pe  departe,  rezolvarea
spațiilor  de  parcare,  întrucât  un  proiect  la  nivelul
întregului  oraș  ar  necesita  fonduri  totalizând  bugetul
Mangaliei pe mai mulți ani. O altă nemulțumire este și aceea
că o bună parte dintre locuitorii orașului și-au cumpărat
garajele, cu prețuri destul de mari, banii fiind, astfel,
pierduți. Tot pierdute ar fi și sumele achitate, de-a lungul
anilor,  pentru  taxele  și  impozitele  pentru  garaje.  Nu  în
ultimul rând, cei prezenți în sală au susținut că termenul de
72 de ore pentru a-și putea demola construcțiile este foarte
scurt, ei simțindu-se, astfel, constrânși și chiar intimidați
de somațiile primite.

Viceprimarul  Mangaliei,  Dragoș  Angelescu,  spune  că,  în
prezent, Mangalia are numai puțin de 14.000 de autoturisme



legal  înregistrate,  cărora  li  se  adaugă  și  altele,
înmatriculate în Bulgaria, iar un proiect de amenajare de
locuri  de  parcare  în  locul  actualelor  garaje  este  unul
stringent:  „Decizia  de  demolare  a  garajelor  vine  în  urma
nenumăratelor  solicitări  venite  din  partea  cetățenilor  din
Mangalia. Dumneavoastră sunteți doar un nucleu al locuitorilor
orașului, există nenumărate cereri venite din partea vecinilor
dumneavoastră,  de  înființare  de  parcări  pe  locul  acestora
garaje,  multe  dintre  ele  depozite  de  diverse  obiecte  ale
familiilor ce le dețin. Reprezentanții primăriei au mers pe
teren, în fiecare cartier, și ni s-a solicitat, în primul
rând, rezolvarea problemei parcărilor”.

Proiectul a fost votat de reprezentanții PSD și ALDE, în timp
ce consilierii PNL, UNPR și PMP au votat „împotrivă”.

O altă decizie aprobată astăzi a acordat dreptul de folosință
a  infrastructurii  sistemului  de  distribuție  a  energiei
electrice  pentru  serviciul  de  iluminat  public  primăriei
Mangalia. Primăria preia, astfel, rețeaua de iluminat public
și,  potrivit  viceprimarului  urbei,  astfel  va  fi  rezolvată
problema  spinoasă  a  disfuncționalităților  de  pe  rețea,
semnalate ani la rând de către cetățeni și de turiști.

Circa  11,3  milioane  de  lei  au  fost  aprobați  pentru
reabilitarea  fațadelor,  picturii  murale  exterioare  și
interioare,  consolidarea  structurii  de  rezistență,
sistematizarea curții și reabilitarea instalațiilor, precum și
construirea  unui  lumânărar  nou-nouț,  pentru  cel  mai  vechi
locaș de cult ortodox din Mangalia, Biserica Sfântul Gheorghe.
Banii vor veni din fonduri europene, exceptând co-finanțarea
Primăriei Mangalia, în valoare de 1,7 milioane de lei (în care
vor fi incluse cheltuielile neeligibile, precum jilțurile din
biserică) și cota de 2% din valoarea totală a proiectului,
adică aproape 200.000 de lei.

Aleșii locali au mai fost de acord și cu documentația tehnico-
economică,  faza  DALI,  pentru  proiectul  “Sistematizare  pe



verticală – Municipiul Mangalia – intrări în blocuri, alei,
parcări, lot 1”. Proiectul prevede amenajarea parcărilor de
reședință, în locul garajelor demolate recent, care ocupau
domeniul public fără autorizație de construcție. În zonele
respective, vor mai fi realizate alei de acces, iar intrările
în blocuri vor fi reabilitate. Aleșii au fost de acord și cu
proiectul  de  extindere  a  Secției  Ambulatoriu  a  Spitalului
Municipal.

41.000 de pacienți au ajuns
în  3  luni,  la  Unitatea
Primiri  Urgențe  din  cadrul
Spitalului Clinic Județean de
Urgență Constanța
19 septembrie 2018 10:39
În  perioada  01.06.2018-  31.08.  2018,  la  Unitatea  Primiri
Urgențe din cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență “Sf.
Apostol  Andrei”  Constanța,  au  fost  înregistrați  40992
pacienți. În urma investigațiilor de specialitate, au rămas
internate 9759 persoane, 2331 copii și 7428 adulți. Cele mai
solicitate secții din cadrul SCJU au fost:

– Pediatrie – 1862 copii internați;

– Obstetrică Ginecologie 1 – 1211;

– Cardiologie 846;

– Neurologie 759;
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– Obstetrică Ginecologie 2- 738.

Principalele motive pentru care pacienții s-au prezentat în
Urgență au fost:

– la adulți:  patologie cardiacă acută (sindroame coronariene
acute, edem pulmonar acut, tulburări de ritm și de conducere)
și acutizări ale unei patologii cardiace deja existente ,
patologii  neurologice  (agravate  de  expunerea  la  soare,
căldură,  deshidratare),   accidente  rutiere,   traumatisme,
patologia  de  weekend  (insolații,  etilism,  consum  de
stupefiante)

 

CLASIFICARE PE VÂRSTE

În cele 3 luni de sezon estival, la UPU au fost înregistrați
1206 copii cu vârste de  până într-un an, 9245 pacienți cu
vârste  cuprinse  între  1și  16  ani,  6114  (17-30  ani),  8410
(31-50 ani), 5029 (51-65 ani), 5350(>65).

 

CLASIFICARE PE CODURI

Cei mai mulți dintre pacienți au fost încadrați la codul verde
(35317). La codul galben au fost înregistrați 3390  pacienți
iar la codul roșu (resuscitare), au ajuns în cele 3 luni de
sezon estival 705 pacienți. Pe codurile alb și albastru au
fost înregistrați 577, respectiv 1003 pacienți.

Totodată, aducem, încă o dată,  la cunoștința opiniei publice
că, potrivit legii,  în cadrul Unității Primiri Urgențe din
cadrul SCJU “Sf Apostol Andrei”, accesul la consultație și
tratament  se  face  pe  baza  triajului  care  stabileşte
prioritatea din punct de vedere medical. Astfel, în unităţile
de primiri urgenţe funcţionează cinci coduri de culoare după
care sunt clasificate urgenţele, timpii de aşteptare fiind
determinaţi  de  gravitatea  cazului,  analizele  solicitate,



consulturile  medicilor  din  spital  şi  investigaţiile
suplimentare  necesare:

– Codul roşu – resuscitare (pacienții care necesită pe loc
intervenție    salvatoare de viață)

– Cod galben – critic ( pacienții cu risc de agravare rapidă)

– Cod verde – urgent (pacienții cu funcții vitale stabile,
urgențe minore)

– Cod albastru – nonurgent

– Cod alb – consult.

Primii pacienţi care sunt preluaţi, indiferent de cât de mult
ar aştepta cineva, sunt cei al căror risc vital este imediat,
risc evaluat în triaj, cât şi pacienţii pentru care există un
risc de agravare rapidă. Timpul petrecut de pacient în UPU
depinde de timpii necesari pentru realizarea analizelor și de
consulturile  necesare  pentru  stabilirea  unei  conduite
terapeutice  în  spital  sau  în  ambulator.

BILANȚ LUNAR 

Iunie – 12040 prezentări/2973 internări

Iulie – 13892 prezentări/3272 internări

August- 15060 prezenări/3486 internări

Cei mai mulți pacienți au fost înregistrați pe data de 11
august 2018.  536 persoane au fost investigate de medicii din
cadrul UPU Constanta în 24 de ore.

 

 



SC RAJA SA Constanţa şi BERD
–  un  parteneriat  de  succes
pentru finanţarea programelor
europene
19 septembrie 2018 10:39

Colaborarea dintre SC RAJA SA Constanţa şi Banca Europeană
pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare a început în urmă cu peste
21  ani,  în  tot  acest  timp,  cele  două  semnatare  devenind
parteneri  de  încredere,  garantandu-şi  reciproc  succesul  în
implementarea şi finalizarea unor programe ambiţioase şi unice
la nivel naţional.
Prima  colaborare  între  S.C.  RAJA  SA  Constanţa  şi  BERD  a
început în anul 1997, odată cu semnarea Acordului de Împrumut
pentru finanţarea „Programului de Dezvoltare a Utilităţilor
Municipale, etapa a II-a”. Deasemenea, BERD s-a implicat şi în
cofinanţarea  Măsurii  ISPA  Constanţa  și  a  Programului
Operațional  Sectorial  de  Mediu  2007  –  2013.
Colaborarea  dintre  RAJA  S.A.  Constanța  și  Banca  Europeană
pentru Reconstrucție și Dezvoltare continuă cu un nou contract
de credit în valoare de 25 milioane € pentru îmbunătățirea
serviciilor de apă și apă uzată.
Contractul de Credit a fost semnat astăzi – 17 septembrie
2018, la București, de Președintele BERD – Suma Chakrabarti și
Directorul  General  al  RAJA  –  Felix  Stroe.  Creditul  va  fi
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furnizat în două tranșe, împreună cu granturile de coeziune de
la Uniunea Europeană. Necesitatea acestui împrumut este de a
cofinanța  programele  europene  privind  extinderea  și
reabilitarea serviciilor de apă și apă uzată, programe ce vor
fi realizate în beneficiul a 400.000 de gospodării. Finanțarea
va susține și un program de eficientizare a serviciilor de
alimentare cu apă, prin sectorizarea și implementarea unui
program SCADA la nivelul sistemului de alimentare cu apă din
municipiul Constanța.
RAJA  este  primul  operator  regional  de  apă  din  România  ce
primește  finanțare  în  cadrul  Facilității  BERD  pentru
Infrastructură Durabilă a Apei (SWIFT). Acest fapt are la bază
colaborarea pe termen lung a Băncii cu companiile de apă din
România  în  scopul  conformării  sectorului  la  Directivele
Europene.
Până în prezent, BERD a finanțat 24 de operatori de apă din
România, oferind credite ce totalizează 330 milioane € și
mobilizând  peste  2  miliarde  €  din  fondurile  UE  pentru
utilitățile  de  apă  și  apă  uzată  ale  țării.
În România, BERD se numără printre investitorii instituționali
de top. Până în prezent, Banca a investit aproape 8 miliarde €
în țară, în peste 400 de proiecte. Numai în 2017 a investit
550 milioane € în România. Din această finanțare, peste 500
milioane € au fost furnizate sectorului privat, cel mai înalt
nivel din ultimii șapte ani.
În  prezent,  RAJA  își  concentrează  eforturile  asupra
implementării  Proiectului  regional  de  dezvoltare  a
infrastructurii de apă și apă uzată în aria de operare a RAJA
SA  Constanța  în  perioada  2014  –  2020.  Prin  investițiile
Proiectului, gradul de conformare la prevederile directivelor
europene va crește de la 50,40 % la 99,66% pentru sistemul de
alimentare cu apă și de la 64,06% la 87,27 % pentru sistemul
de apă uzată.



Sanatoriul  Mangalia  –
proiecte  de  dezvoltare,  la
aproape  60  de  ani  de
activitate
19 septembrie 2018 10:39

Sanatoriul Balnear și de Recuperare Mangalia (SBRM) are mai
multe proiecte de modernizare, la aproape 60 de ani de la
înființare.  Potrivit  reprezentanților  conducerii,  unitatea
medicală va eficientiza și optimiza toată gama de servicii
oferite pacienților români și străini. Instituția este, de
altfel, un reper în medicina balneară din țara noastră, fiind
declarată „de interes național” și având o autonomie aparte
față de alte spitale din România. Un scurt istoric al SBRM
arată că, în 1950, are loc, la Mangalia, prima conferință
națională de balneologie. Locul desfășurării a fost ales în
baza potențialului terapeutic, deja cunoscut, al izvoarelor
vechi, minerale, sulfuroase mezotermale și influenței pozitive
a  climatului  marin,  în  tratarea  bolilor  reumatice  și  a
sechelelor de poliomielită. Toate aceste resurse naturale de
excepție  au  determinat  Guvernul  să  clasifice  orașul  ca
stațiune și să ia decizia construirii viitoarei baze balneare.
Dat în folosință în 1960, Sanatoriul este opera arhitecților
Cezar  Lăzărescu  și  Dinu  Gheorghe,  făcând  parte  dintr-un
proiect mai amplu de dezvoltare a orașului, aprobat prin HCM,
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în  august  1959.  Construcția  a  fost  realizată  de  MAI,  cu
sprijinul  deținuților,  iar  un  an  mai  târziu,  transferată
Ministerului  Sănătății.  Baza  de  tratament  a  fost  extinsă
ulterior, spre actualul hotel President, în anul 1976, cu un
nou corp, cunoscut sub numele de “Cupola”. În aceeași perioadă
se edifică și baza B, într-un complex comun cu fostul hotel
Mangalia (actual Paradiso), cu servicii de tratament balnear
pentru turiștii români, dar mai ales străini.

Elevii  callatieni,  implicați
în  acțiunea  „Let’s  Do  It,
Romania!”
19 septembrie 2018 10:39

Elevii Liceului Teoretic „Callatis” au participat, în cursul
zilei de ieri, la inițiativă de
curățenie  „Let’s  Do  It,
Romania!”. Potrivit profesorilor
coordonatori din cadrul unității
de învățământ, prof. Geta Han și
prof.  Melania  Chelaru,  120  de
elevi și 30 de cadre didactice
au  răspuns  chemării  „World
Cleanup  Day”  și  au  strâns

resturile  ce  sufocau  zona  dintre  Hotelul  „Paradis”  și
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stațiunea  Saturn.

Voluntarii au primit mănuși și saci menajeri, pe care, timp de
trei ore, i-au umplut până la refuz. Cele mai multe dintre
resturile  strânse  de  pe  plajă  și  de  pe  faleză  au  fost
aruncate, la întâmplare, de turiști: resturi menajere, PET-
uri,  sticle  și  chiar  scutece  de  bebeluși,  toate  au  fost
adunate de voluntari în cei circa 90 de saci, ce au fost,
ulterior, predați firmei de salubrizare.

La nivel internațional, 150 de țări s-au reunit în cea mai
mare mișcare civică, „World Cleanup Day”, obiectivul acțiunii
fiind acela de a mobiliza 5% din populația Globului pentru a
produce o schimbare reală de comportament față de resurse și
față de deșeurile generate.

Mai  mulți  voluntari  din
Mangalia  au  eliberat  de
gunoaie, în cadrul Campaniei
Let’s Do it România
19 septembrie 2018 10:39

Astăzi, 15 septembrie, când se marchează Ziua Internațională a
Curățeniei, un grup de voluntari din Mangaliei a fost alături
de  Organizația  Let’s  Do  it  România  și  a  adunat  resturi
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menajere din mai multe zone din oraș.
Tinerii  au  strâns  zeci  de  saci  cu  ambalaje,  resturi  de
alimente și alte deșeuri aruncate de către cetățenii certați
cu civilizația în spatele Muzeului de Arheologie ”Callatis”,
dar și pe faleză, spre Far.
Din echipă a făcut parte și consilierul PNL, Dragoș Ioniță.

Ședință  extraordinară:
Primăria va încheia contracte
pentru  terenurile  de  sub
garaje!
19 septembrie 2018 10:39
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Cursuri  de  formare  gratuite
în meseriile de tubulator și
lăcătus naval, organizate de
Damen Mangalia
19 septembrie 2018 10:39
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Avarie RAJA pe strada Mircea
Eliade din Cernavodă!
19 septembrie 2018 10:39

 

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  la  conducta  de
alimentare cu apă, cu diametrul de 125 mm, de pe strada Mircea
Eliade,  din  orașul  Cernavodă,  RAJA  SA  a  fost  nevoită  să
întrerupă furnizarea apei potabile astăzi, 14 septembrie 2018,
în intervalul orar 13,00- 16,00.
Sunt afectați de lipsa apei consumatorii de pe străzile Radu
Iordăchescu, Nicolae Iorga, George Călinescu, Octavian Goga,
Tudor Arghezi, Liviu Rebreanu, Mircea Eliade, Victoriei și
prelungirea Victoriei.
Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților afectați,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.

https://editiadesud.ro/avarie-raja-pe-strada-mircea-eliade-din-cernavoda/
https://editiadesud.ro/avarie-raja-pe-strada-mircea-eliade-din-cernavoda/


Avarie  RAJA  pe  strada  Radu
Iordăchescu din Cernavodă
19 septembrie 2018 10:39

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  la  conducta  de
alimentare cu apă, cu diametrul de 110 mm, de pe strada Radu
Iordăchescu, din orașul Cernavodă, RAJA SA a fost nevoită să
întrerupă furnizarea apei potabile astăzi, 14 septembrie 2018,
în intervalul orar 11,30- 13,30.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  de  pe  străzile
Nicolae Iorga, George Călinescu, Octavian Goga, Tudor Arghezi,
Liviu  Rebreanu,  Mircea  Eliade,  Victoriei  și  prelungirea
Victoriei.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților afectați,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.
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Pentru  remedierea
unei avarii, RAJA Sa a fost
nevoită să întrerupă apa pe
străzile  Horia,  Cloșca  și
Crișan, Pinului și Bujorului
din Valu lui Traian
19 septembrie 2018 10:39

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită   la  conducta  de
alimentare  cu  apă,  cu  diametrul  de  110  mm,  de  pe  strada
Pinului,  din  localitatea  Valu  lui  Traian,  RAJA  SA  a  fost
nevoită  să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile  astăzi,  14
septembrie 2018, în intervalul orar 10,30 – 13,00.

Vor fi afectați de lipsa apei potabile consumatorii de pe
străzile Horia, Cloșca și Crișan, Pinului și Bujorului.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în cel mai scurt timp.
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În  14  septembrie,  Înălţarea
Sfintei Cruci şi sărbătoarea
populară Cârstovul viilor
19 septembrie 2018 10:39
Înălţarea  Sfintei  Cruci  este  cea  mai  veche  sărbătoare
închinată  cinstirii  lemnului  sfânt,  ca  aducere  aminte  a
patimilor şi răstignirii lui Cristos. În tradiţia populară,
busuiocul, menta, măghiranul şi cimbrul se duc la biserică
pentru sfinţire, iar în timpul slujbei se păstrează lângă
Cruce. În aceeaşi zi, în calendarul popular este Cârstovul
viilor, începutul culesului viilor la români.

Crucea  este  unul  dintre  cele  mai  importante  simboluri
creştine, fiind menţionată ca semn al Fiului Omului (Matei,
24,30). Sinodul al şaptelea ecumenic (Niceea, 787) a stabilit
definitiv  că  modul  de  cinstire  al  Sfintei  Cruci  să  fie
asemenea cu cel al Sfintelor Icoane, ea reprezentând semnul
distinctiv al creştinilor.

Înălţarea Sfintei Cruci (sau Ziua Crucii), sărbătorită cu post
şi  rugăciune,  aminteşte  de  două  evenimente  importante  din
istoria creştinismului:

–  Aflarea  Crucii  pe  care  a  fost  răstignit  Mântuitorul  şi
înălţarea ei solemnă.

Tradiţia spune că după răstignirea lui Iisus, în anul 33,
ucenicii  Mântuitorului  au  avut  grijă  să  îngroape  Crucea,
găsită în anul 326, din porunca Sfintei Împărătese Elena, mama
Sfăntului Împarat Constantin cel Mare.

Dintre cele trei cruci găsite atunci pe Golgota, pentru a se
afla care a fost aceea pe care a fost răstignit Mântuitorul şi
care  sunt  crucile  tâlharilor  răstigniţi  odata  cu  El,
patriarhul Macarie a pus să fie atinsă cu ele, pe rând, o
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femeie moartă. Femeia a înviat când a fost atinsa de cea de-a
treia cruce, cea pe care a fost rastignit Hristos. În ziua de
14 septembrie din anul 335, crucea a fost înăţată solemn de
către episcopul Macarie al Ierusalimului, pe un loc înalt,
unde să o poata vedea tot poporul.

În anul 614, împăratul persan Hosroe a atacat Ierusalimul, l-a
prădat, a întemniţat o mulţime de creştini printre care şi pe
patriarhul lor Zaharia şi a capturat Sfânta Cruce. La puţin
timp,  Hosroe  a  fost  silit  să  încheie  pace  cu  Imperiul
Bizantin,  iar  în  anul  627,  după  ce  şi-a  refăcut  armata,
împăratul Heraclie a atacat imperiul Persan. După victoria
decisivă de la Ninveh, prizonierii, printre care şi Sfântul
Patriarh Zaharia, au fost eliberați, iar Sfânta Cruce a fost
adusă înapoi la Ierusalim, în anul 629.

Într-un  gest  simbolic,  împăratul  Heraclie  a  intrat  în
Ierusalim purtând el însuşi pe umerii Sfânta Cruce şi într-o
procesiune  solemne,  Sfânta  Cruce  a  fost  depusă  Biserica
Sfântului  Mormânt  din  Ierusalim,  după  ce  Sfântul  Patriarh
Zaharia a înălţat-o în văzul tuturor, la 14 septembrie anul
630.

Tradiţii  şi  obiceiuri  de  Ziua
Crucii
Semnul crucii îndepărtează duhurile rele şi ajută creştinul să
evite situaţiile grele, periculoase.

Dimineaţa,  credincioşii  merg  la  slujba  de  la  biserică  cu
buchete de flori pe care ce se aşează în jurul Sfintei Cruci
sau la ioane.

La sfârşitul serviciului religios, se dă câte ceva de pomană
sărmanilor.  În  funcţie  de  zone  şi  de  obiceiurile  locale,
femeile împart căni noi, pline cu miere sau apă curată, pun şi
un colăcel, şi dau pomana cu o lumânare întru pomenirea celor



dragi plecaţi într-o lume mai bună.

O superstiţie spune că pe 14 septembrie, nu trebuie să se
mănânce nici un fel de legume sau fructe care au înfăţişarea
sau amintesc de cruce, usturoi, nuci, pepeni sau prune.

O tradiţie spune că în 14 septembrie, numită popular Răpciune,
este Ziua Şarpelui. Este ziua „închiderii pământului”, când
ţărâna  înghite  gâzele,  insectele  şi  târătoarele.  De  acum
înainte  şerpii,  alte  reptile  nu  mai  ies  din  adăposturile
subterane până până primăvara viitoare, în 17 martie, când
sunt Alexiile.

Se mai spune că aceasta este ziua în care florile vorbesc
între ele, ştiind că apoi se vor usca.

Până  în  această  zi,  câmpurile  de  grâu  trebuie  arate  şi
semănate. Încă se mai poate semăna varză, spanac şi morcovi,
se răsădeşte salata de iarnă, se culeg castraveţii şi se adună
seminţele coapte din grădini.

De Ziua Crucii, în calendarul popular este Cârstovul viilor,
sărbătoarea începutului culesului viilor, când se fac mustul
şi vinul.

(crestinortodox.ro)

Președintele  Damen,  Kommer
Damen,  în  vizită  la
Ministerul  Economiei.  Acesta

https://editiadesud.ro/presedintele-damen-kommer-damen-in-vizita-la-ministerul-economiei-acesta-a-anuntat-dublarea-numarului-de-angajati-in-urmatorii-doi-ani/
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a anunțat dublarea numărului
de angajați în următorii doi
ani!
19 septembrie 2018 10:39

Ministrul Economiei a avut o întâlnire cu Președintele
grupului Olandez Damen, în care s-a discutat despre viitorul
Șantierului Naval din Mangalia Ministrul Economiei, Dănuț
Andrușcă, a avut o întâlnire cu Președintele grupului olandez
Damen Shipyards, Kommer Damen, cu prilejul unei vizite pe care
acesta din urmă a efectuat-o în România.

Discuțiile purtate la sediul Ministerului Economiei au avut ca
punct central Șantierul Naval Mangalia. În acest context,
Ministrul Economiei s-a referit la parteneriatul de încredere
care stă la baza asocierii dintre Damen și Șantierul Naval 2
Mai și a subliniat faptul că industria navală este de interes
strategic pentru România, iar așteptarea sa este ca relația
dintre Ministerul Economiei și Damen Shipyards Group să ducă
la dezvoltarea acestei industrii spre atingerea întregului
potențial.

“Am fost informat despre intențiile grupului Damen chiar de
către Președintele Kommer Damen. Șantierul de la Mangalia este
foarte important pentru grupul olandez pentru că le permite
diversificarea gamei de produse, în special în ceea ce
privește cosntrucția de nave de mari dimensiuni, cu valoare
adăugată foarte mare, cum sunt navele de croazieră. Cea mai
importantă informație pe care am primit-o de la Președintele
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Kommer Damen ține de viitorul forței de muncă din șantier.
Intențiile grupului olandez, așa cum mi-au fost aduse la
cunoștință, sunt să dezvolte această forță de muncă și să
restabilească poziția României drept un stat cu tradiție în
construcția de nave. Ca atare, mi-a fost comunicat că urmează
să facă angajări importante, care în următorii 2-3 ani ar
însemna un plus de aproape 1.500 de noi locuri de muncă, ceea
ce ar însemna că pe Șantierul Naval vor ajunge să lucreze, în
total, peste 3.000 de angajați”, a declarat Ministrul
Economiei, Dănuț Andrușcă, care a adăugat că Ministerul
Economiei monitorizează cu atenție evoluția obiectivului
industrial din Mangalia.

Goldterm  Mangalia  angajează
electricieni!
19 septembrie 2018 10:39

Compania GOLDTERM  Mangalia S.A., specializata în producerea
și  furnizarea  de  energie  termică  și  apă  caldă  menajeră,
societate atestată de ANRE cu atestat de tip B pentru lucrări
de proiectare și execuție instalații electrice, oferă spre
ocupare urmatoarele posturi: un post de  ELECTRICIAN AUTORIZAT
GRAD IIB și un post de ELECTRICAN AUTORIZAT GRAD I.
Cerintele candidatului pentru ELECTRICIAN GRAD IIB :
– Autorizatie ANRE valabila pentru gradul solicitat;
– Experienta pe o pozitie similara constituie un avantaj;
–  Capacitate  de  organizare  si  planificare  a  activitatilor
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curente.

Cerintele candidatului pentru ELECTRICIAN GRAD I :
– Autorizatie ANRE valabila pentru gradul solicitat;
– Experienta pe o pozitie similara constituie un avantaj;

Număr  dublu  de  pacienți  la
Spitalul Mangalia, pe durata
verii
19 septembrie 2018 10:39

Pe durata sezonului estival, la Compartimenul Primiri Urgențe
(CPU), dar și la celelalte Secții ale Spitalului Municipal
Mangalia, s-a dublat numărul de cazuri, ca urmare a fluxului
mare  de  turiști  prezenți  pe  litoral,  în  lunile  de  vară.
Reprezentanții  unității  medicale  susțin  că,  în  aceste
condiții,  instituția  are  nevoie  de  alocări  financiare
suplimentare din partea CJAS Constanța, dată fiind creșterea
cheltuielilor  cu  medicamente,  materiale  sanitare,  reactivi,
dezinfectanți, etc. Printre cele mai frecvente diagnostice ale
pacienților care se prezintă la CPU, pe durata verii, sunt
patologii ale tubului digestiv, arsuri solare, accidente de
submersie, insolații sau accidente vasculare acute. Tot în
această vară, au fost salvate zece persoane, prin resuscitare.
“Dacă în aprilie și mai, la CPU s-au prezentat aproximativ
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3500 de pacienți/lună, în iulie-august, numărul acestora s-a
dublat.  La  nivel  național,  există  doar  două  spitale,  la
Mangalia și Sinaia, unde se organizează linii de gardă pe
Urgențe,  tocmai  ca  urmare  a  fluxului  uriaș  de  turiști  ce
necesită asistență medical de specialitate, 24 de ore pe zi.
Cei mai mulți pacienți sunt tratați în regim de spitalizare de
zi  și  mai  puțin  în  spitalizarea  continuă”,  au  explicat
reprezentanții spitalului.

Pentru  remedierea
unei avarii, RAJA SA a fost
nevoită  să  întrerupă
furnizarea  apei  potabile  pe
străzile  Eroilor  –  Mihai
Eminescu din Constanţa
19 septembrie 2018 10:39

Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită   la  conducta  de
alimentare cu apă, cu diametrul de 100 mm, de la intersecția
străzilor  Mihai Eminescu cu strada Eroilor din municipiul
Constanța, RAJA SA a fost nevoită să întrerupă furnizarea apei
potabile astăzi, 13  septembrie 2018, în intervalul orar 10,30
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– 12,30.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  din  perimetrul
delimitat de străzile Eroilor – Mihai Eminescu – Vasile Pârvan
– Decebal și cei arondați punctului termic 18.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților afectați
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul  pentru  finalizarea  reparațiilor  și  reluarea
furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp.

 

În  iulie  şi  august,  DNA  a
instrumentat  dosare  de
corupţie  în  care  au  fost
condamnaţi  26  de  inculpaţi
printre  care  un  judecător,
avocat şi un viceprimar
19 septembrie 2018 10:39

În cursul lunilor iulie şi august 2018, în dosare de corupție
instrumentate de D.N.A., au fost condamnați 26 inculpați prin
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15  hotărâri  judecătorești  definitive,  între  persoanele
condamnate definitiv figurează: un viceprimar municipiu, un
judecător, un avocat, doi ofiţeri superiori poliţie şi armată,
un  consilier  juridic  primărie  municipiu,  un  şef  serviciu
direcție județeană Protecția Copilului, un șef Corp Control
primărie municipiu.

Pedepsele  dispuse  de  judecători  faţă  de  cei  26  inculpaţi
variază între 5 ani şi 11 luni închisoare şi 2.000 lei amendă
penală.

Având  în  vedere  că,  în  multe  cazuri,  între  pronunțarea
deciziilor, motivarea acestora și transmiterea acestor decizii
de către instanțele de judecată, în format electronic, se
înregistrează o anumită diferență de timp, D.N.A. a decis
publicarea  unor  informări  cu  privire  la  soluțiile  de
condamnare definitive, la momentul pronunțării acestora, sub
formă de comunicate de presă.

În acest fel, D.N.A. răspunde cerinței de informare a opiniei
publice  asupra  întregului  proces  penal  în  cazuri  de  mare
corupție, inclusiv asupra finalității dosarelor trimise spre
judecare.
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angajat  al  Arhiepiscopiei
Tomisului  pentru  săvârșirea
infracțiunii  de  folosire  cu
rea-credință de documente şi
declarații false
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Procurorii  din  cadrul  Direcției  Naționale  Anticorupție  –
Serviciul  Teritorial  Constanța  au  dispus  trimiterea  în
judecată, în stare de libertate, a inculpaților:

Vasile Rusnac, responsabil tehnic din partea Arhiepiscopiei
Tomisului  în  cadrul  unui  proiect  finanțat  din  fonduri
nerambursabile,

Ionuţ-Cosmin  Băcilă,  administrator  al  unei  societăți
comerciale,  pentru  săvârșirea  infracțiunii  de  folosire  sau
prezentare cu rea-credință de documente ori declarații false,
inexacte sau incomplete, dacă fapta are ca rezultat obținerea
pe nedrept de fonduri europene.

 

În rechizitoriul întocmit, procurorii au reținut următoarea
stare de fapt:

În  contextul  realizării  unui  proiect  finanțat  din  fonduri
nerambursabile (europene și de la bugetul de stat), denumit
„Egalitate pe piața muncii – Proiect pilot pentru sprijinirea
persoanelor  vulnerabile”,  în  cursul  anului  2014,  între
beneficiarul  proiectului  (Agenția  Națională  Antidrog)  și
Arhiepiscopia Tomisului Constanța a fost semnat un acord în
baza căruia aceasta din urmă trebuia să desfășoare cursuri de
formare  profesională  (operator  introducere,  validare,
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prelucrare date – calificare; îngrijire bătrâni la domiciliu;
patiser – cofetar) cuun număr de 230 de persoane vulnerabile.

Responsabilul  tehnic  pentru  implementarea  proiectului  din
partea  Arhiepiscopiei  Tomisului  a  fost  inculpatul  Rusnac
Vasile.

În  scopul  atingerii  obiectivului  prevăzut  în  acord,
Arhiepiscopia Tomisului a externalizat o parte din cursurile
de formare profesională, în meseria de patiser-cofetar, către
societatea administrată de inculpatul Băcilă Ionuț-Cosmin.

În acest context,în perioada august – octombrie 2015, cei doi
inculpați au folosit, cu rea credință, în cadrul proiectului
menționat,  declarații  și  documente  false,  inexacte  sau
incomplete  prin  care  se  atesta  în  mod  nereal  realizarea
activităților  contractate  în  proporție  de  100%,  deși  în
realitate, cursurile de pregătire practică, componentă majoră
a  cursurilor  de  formare  profesională  pentru  meseriile  de
patiser–cofetar,nu avuseseră loc în fapt, aspecte pe care cei
doi inculpați le cunoșteau.

Ca urmare a acestor demersuri, inculpații Rusnac Vasile și
Băcilă Ionuț-Cosmin au obținut pe nedrept fonduri din bugetul
general al Uniunii Europene, în sumă totală de 472.543lei (din
care 346.903 lei – Arhiepiscopia Tomisului și 125.640 lei –
societatea comercială administrată de inculpatul Băcilă Ionuț-
Cosmin).

Organismul Intermediar Regional pentru Programul Operațional
Sectorial  pentru  Dezvoltarea  Resurselor  umane  Regiunea
București Ilfov din cadrul Ministerului Fondurilor Europene a
menționat că se va constitui parte civilă în cauză, fără însă
a preciza cu ce sumă.

Procurorii  anticorupție  au  dispus  luarea  măsurilor
asiguratorii constând în poprirea conturilor bancare deținute
de inculpatul Rusnac Vasile și persoana/partea responsabilă
civilmente  Arhiepiscopia  Tomisului,  precum  și  a  conturilor



bancare  deținute  de  inculpatul  Băcilă  Ionuț-Cosmin  și
societatea  pe  care  o  administrează,  până  la  concurența
prejudiciului.

Dosarul a fost trimis spre judecare Tribunalului Constanța cu
propunere de a se menține măsurile asigurătorii dispuse în
cauză.

Facem  precizarea  că  această  etapă  a  procesului  penal
reprezintă, conform Codului de procedură penală, finalizarea
anchetei penale și trimiterea rechizitoriului la instanță spre
judecare,  situație  care  nu  poate  să  înfrângă  principiul
prezumției de nevinovăție.

 

 

Avarie  RAJA  pe  strada
Zambaccian  din  localitatea
Valu lui Traian!
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Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  la  conducta  de
alimentare  cu  apă,  cu  diametrul  de  110  mm,  de  pe  strada
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Zambaccian, din localitatea Valu lui Traian, RAJA SA a fost
nevoită  să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile  astăzi,  12
septembrie 2018, în intervalul orar 13,30- 16,00.
Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  de  pe  străzile
Zambaccian, Valu de Piatră, Cocorilor și Berzelor.
Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților afectați,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.


